

Besluitenlijst Presidium

Datum	11-09-2025
Tijd	19:00 - 20:45
Locatie	Kamer 0.05
Voorzitter	W. Delissen-van Tongerlo
Aanwezig	B. Groenen, T. Jansen, T. Sonnenberg, A. van den Putte, D. Ewalds, L. van Leersum,
Afwezig	A. van der Hout

1 **Opening presidium**

2 **Mededelingen**

Kempencongres

Dhr. Groenen deelt de laatste bijzonderheden over het Kempencongres mee. Hij vraagt extra aandacht voor de aanwezigheid van raadsleden uit Bergeijk omdat het congres in Luyksgestel plaatsvindt. De griffier zal het Kempencongres nogmaals onder de aandacht van de raad brengen. **(actie griffie)**

Deelname dorpsschouw in De Weebosch

De griffier informeert naar de deelname van raads- en commissieleden m.b.t. de dorpsschouw in De Weebosch op dinsdag 16 september.

Het is gebruikelijk dat er een afvaardiging van 2 personen per fractie aan de dorpsschouw deelneemt.

Er wordt afgesproken om in het vervolg met aanmelden te werken. **(actie griffie)**

Vergaderschema 2026

In het vergaderschema 2026 is op dinsdag 5 mei 2026 een commissievergadering gepland maar dit blijkt een landelijke verlofdag voor ambtenaren te zijn.

Het presidium besluit alle commissievergaderingen op donderdag 7 mei in te plannen.

Mocht de avond te vol worden, dan kan de reserveavond op dinsdag 12 mei worden gebruikt.

Schema begrotingsbehandeling

Besluit:

- Het schema begrotingsbehandeling is akkoord.
- Deadline aanleveren technische vragen op 6 oktober 2025.
- De accountant is tijdens de commissie ABZ op dinsdag 21 oktober van 19.30-21.00 uur aanwezig.
- De begroting zal ook per post aan de raadsleden en leden commissie ABZ worden verstuurd.
- Er is geen behoefte aan een extra avond waarin technische uitleg over de begroting wordt gegeven.
- Aanvang begrotingsraad om 17.00 uur.
- Spreektijd blijft 15 minuten.

Tijdens de vergadering is gesproken over de manier waarop moties en amendementen in de raad worden behandeld. Hierover bestaan verschillende opvattingen. Enkele opmerkingen:

- College geeft alleen een technische indicatie met de reden waarom motie of amendement eventueel wordt ontraden.
- Het is van belang om vooraf de technische haalbaarheid van een motie of amendement te toetsen.
- Moties pas indienen wanneer dit daadwerkelijk nog mogelijk is.

- Geen moties aan de agenda toevoegen voordat de discussie is gevoerd.
- De behandeling van moties en amendementen is een ontwikkelproces binnen de raad.
- Het is de taak van de voorzitter om de raadsvergadering technisch goed te laten verlopen.
- Voorstel om moties en amendementen thematisch te bespreken.

Conclusie: De periode is nu te kort om dit goed uit te werken en het eigen te maken. Dit wordt door de nieuwe raad opgepakt.

Starttijd raadsvergaderingen

Het aanvangstijdstip van de raadsvergaderingen blijft ongewijzigd, 20.00 uur. Dit geldt ook voor 2026. De begrotingsraad op 13 november vangt om 17.00 uur aan.

De aanvangstijd van het presidium is vanaf nu 18.30 uur. De raadsinformatieavonden beginnen daardoor (vanaf 12 september) om 20.00 uur.

Filmpje verkiezingen

Met het doel meer inwoners naar de stembus te krijgen zal er een filmpje worden opgenomen over de gemeenteraadsverkiezingen. Met communicatie wordt overlegd wat de mogelijkheden zijn. **(actie griffie)**

Dhr. Sonnenberg merkt op, dat hij voorstander is van het houden van een verkiezingscarrousel door de politieke partijen in de kernen.

Plannen fractievergaderingen door griffie

De fractievergaderingen zijn gepland en de griffie wacht nog op een reactie van De Kattendans en 't Sant of de data akkoord zijn.

3 Concept notulen presidium d.d. 19-06-2025

De concept notulen van de presidiumvergadering op 19-06-2025 worden ongewijzigd vastgesteld.

4 Planning raadsagenda

- 0.21 De planning van het rekenkameronderzoek wordt april 2026.
Het presidium vindt dit laat en wil het onderzoek door de huidige raad vast laten stellen. De griffie neemt dit met de directeur Rekenkamer Bergeijk op.
(actie griffie)
- 5.8 Dhr. Sonnenberg vraagt om het beleidskader Kunst & Cultuur te evalueren om zicht te krijgen op de effectiviteit. **(actie secretaris)**
- 8.50 Het presidium vindt het agenderen van het pachtbeleid in januari laat. Er wordt al een aantal jaren op dit stuk gewacht. Er wordt afgesproken, dat als de wet eerder wordt aangenomen, wordt geprobeerd om het ook eerder op de agenda te zetten.
Eventueel kan over dit onderwerp een extra raadsinformatieavond worden gewijd. Dan moet er een voorstel liggen waarin keuzes worden voorgesteld.
(actie secretaris)

4.a Verzoeken raadsinformatieavonden

Het presidium stemt in met de raadsinformatieavonden op de voorgestelde data:

- 11 september 'Toegang sociaal domein' (reguliere datum voor raadsinformatieavond)
- 7 oktober 'Warme Overdracht cijfers MD' (was reserve-avond)
- 9 oktober Onderwerp 1: 'Bomenkapbeleid' en onderwerp 2: 'Ontwikkelrichting Bredasedijk - Looerheideweg – Burgemeester Aartslaan'

- 30 oktober Evaluatie Centrumontwikkeling (reguliere datum voor raadsinformatieavond)
- 18 november 'Deskstudie Energiedoelen Bergeijk' (was reserve-avond)
- 4 december 'Visit Bergeijk Centrummanagement en Cultuurhuis' (reguliere datum voor raadsinformatieavond)

Het presidium vindt dat ook de reserveavonden ingezet kunnen worden om combinaties van onderwerpen op 1 avond te behandelen. Ook 3 onderwerpen op één avond behoort tot de mogelijkheden.

5 Conceptagenda raadsvergadering

8c wordt hamerstuk

8d wordt hamerstuk als vragen voor GL-PvdA voldoende zijn beantwoord.

8f wordt hamerstuk als het CDA hiermee instemt. Dhr. Groenen informeert hiernaar. v

5.a Lijst van ingekomen stukken raad

Er zijn geen opmerkingen over de ingekomen stukken.

5.b Terugblik vorige raadsvergaderingen, raadsinformatiebijeenkomsten en Heidag

Het niet koppelen van een reguliere vergadering aan de vergadering van de perspectievennota is goed bevallen. Dit blijft de werkwijze. Ook voor de begrotingsraad.

De presidiumleden zijn positief over de Heidag op 5 september jl. in gemeente Peel en Maas. De werkwijze m.b.t. zelfsturing biedt interessante inzichten voor gemeente Bergeijk. Het laatste onderdeel over een burgerpanel vond men wat te lang duren. Er wordt gediscussieerd over een digitaal en een fysiek burgerpanel. De voorzitter vindt, dat op het thema burgerpanel -nadat er twee moties over zijn ingediend- moet worden doorgepakt (zie ook waarstaatjegemeente.nl). Dit onderwerp wordt op een later moment uitvoeriger besproken.

In verband met de recesperiode hebben er geen raadsinformatieavonden plaatsgevonden.

6 Bespreekpunten

6 Verkiezingen 18 maart 2026

T.a.v. de verkiezingen besluit het presidium als volgt:

- Debataavond op donderdag 12 maart in De Kattendans.
- De presidiumleden denken na over een debatleider. **(actie allen)**
- Uitslagenavond verkiezingen op woensdag 18 maart in De Kattendans.

De griffier neemt contact op met De Kattendans om 12 en 18 maart vast te leggen. **(actie griffie)**

6.a Griffie - Afdoening moties en toezeggingen

De griffie stelt voor om een vast agendapunt op te nemen bij de raadsvergadering waar de afdoening van moties en toezeggingen aan de orde komt.

(Het betreft een overzicht van openstaande moties en toezeggingen en tekstvoorstellen ter afdoening.

Het presidium gaat akkoord met de voorgestelde werkwijze.

6.b In- en uitloggen op externe devices

Dhr. Jansen zegt dat iedere 12 uur opnieuw op een extern device moet worden ingelogd. Kan deze periode worden verruimd?

De griffier informeert bij de andere Kempengriffiers of dit ook bij hen het geval is. Hierna neemt de secretaris contact op met het SSC.

6.c Stem etiquette in raadsvergaderingen

De voorzitter wil dat het stemmen d.m.v. handopsteken gebeurt zodat er eventueel een tegenstem kan worden uitgebracht.

6.e Vervroegen aanvangstijd presidium

Er wordt besloten om de aanvangstijd van het presidium te vervroegen naar 18.30 uur.

6.f Geheimhoudingsprotocol

Hoe gaan we om met openbare en niet openbare stukken volgens de Gemeentewet? Het presidium heeft voor de zomer de griffie opdracht gegeven om een geheimhoudingsprotocol te schrijven. Dit document is als bijlage bij dit agendapunt gevoegd. Afstemming met de ambtelijke organisatie moet nog plaatsvinden.

De fractie van GL-PvdA mailt zijn opmerkingen aan de griffie. Er wordt naar gestreefd om het geheimhoudingsprotocol in Q4 door de raad vast te laten stellen. **(actie GL-PvdA en griffie)**

7 Rondvraag & sluiting

De voorzitter stelt voor om na de raadsvergaderingen een drankje in het gemeentehuis te schenken voor de aanwezigen. Dit voorstel wordt binnen de fracties besproken. **(actie fractievoorzitters)**